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1 
. . . . Pursuant to the adjournment of 

‘2 February 25, 1969, the proceedings herein 

3 were resumed on Wednesday, February, 26, 

4 1969, appearances being the same as hereto- 

5 fore noted in.the record . . . . 

6 
-. JAMES R. PHELAN, 

. a witness.called by and on behalf of the Defendant, 

8 -having been-first duly sworn, was examined and 

9 testified as follows: 

10 DIRECT EXAMINATION 

11 BY MR. DYMOND: 

12 

13 

Q Mr. Phelan, for the record, would you state 

your full name, sir? 

13 A James R. Phelan. 

15 
Q Whak is your occupation, Mr. Phelan? 

16 
A I am a magazine writer. 

17 

18 

19 

20 

21 

31 tie 

23 

24 

25 

Q For any particular magazine or magazines? 

A . .I am freelance. I was a staff writer with the 

Saturday Evening Post for six years. 

Q And the Saturday Evening Post is now shut do:;n, 

right? 

A It's gone. 

Q HOW long have you been a magazine writer? 

A Since 1353, and before that I was a newspaperma 

for 15 years. 
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Q What newspapers did you work for, sir? 

A I worked for the Glendale News Press in 

California, the Long.Beach Crest Telegram 

in California, the Alton Evening Telegram 

in Alton, Illinois, and the St. Louis 

Globe Democrat in St. Louis. 

Q. -Did you receive an assignment to cover the 

Garrison-Kennedy assassination probe in 

1967? 

A Yes, sir. 

Q By whom were you assigned to cover this story? 

A Saturday Evening Post. 

Q Do you know approximately when you came to 

New Orleans in connection with that 

assignment? 

A Probably late in February, 1967. 

Q what was your purpose in coming here to New 

Orleans at that time, sir? 

A I wanted to interview Mr. Garrison. 

Q Did you get to interview Mr. Garrison? 

A Yes, sir. I was here four or five days, and 

the press of the world was here, there were 

two or three hundred reporters, and I 

finally got a message to Mr. Garrison and 

he suggested -- 
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MR. ALCOCK: 

Objection, it is hearsay. 

MR. DYMOND: 

We submit this is not hearsay evidence, 

inasmuch as Mr. Garrison at this time 

was representing the Office of the 

District Attorney for the Parish of 

Orleans, and I think what a repre- , 

. sentative of the District Attorney's 

Office says is not hearsay. 

MR. ALCOCK: 

I have never heard that exception to the 

hearsay rule. 

THE COURT: 
. 

Neither have I. I sus.tain the objection. 

BY MR. DYMOND: 

Q Had you met Mr. Garrison before you came here? 

A Yes, sir. About four years earlier I had been 

down here and done another article for 

the Saturday Evening Post about Mr. 

Garrison. 

Q Did you meet him in connection with that article 

A Yes, sir, and spent about ten days here and ,saw 

him frequently. 

Q After you came here to New Orleans in February, 
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BY 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

1967, did you see Mr. Garrison, and if so, 

where? 

I saw him first in his office here, later on 

his home and four or five days after I 

first saw'him 9: met him in Las Vegas. . 

Did you suggest the meeting in Las Vegas or not? 

MR. ALCOCK: 

This is hearsay. 

MR. DYMONb: 

Did you suggest it? 

No, sir. 

Was it a prearranged meeting? 

Yes, sir. 

Are you acquainted with Ivlr. Andrew Sciambra? 

Yes, sir. 

When did you first meet Mr. Sciambra? 

After I returned from Las Vegas and after the 

Clay Shaw preliminary hearing. 

You have told us you met Mr. Garrison in Las 

Vegas, Nevada. DO you know On what date 

yOu,went to Las Vegas, Mr. Phelan? 

Yes, sir. I have my hotel bill, I believe. 

I went out on March 4 and met him at the 

airport on March 5. I met him when he flew 

in from New Orleans and I took him to his 
-I 
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hotel, and he registered there under the 

name of W. 0, Robertson. 

Q Who was registered under the name of W. 0, 

Robertson? 

A Mr. Garrison. 

Q Do you have anything with you frora.the hotel 

showing the dates you were there, Mr. 

Phelan? 

A I have my .own hotel bill. I. ssayed at the 

Dunes. 

Q May I see that, sir? 

A Yes, sir. 

Q . Mr. Phelan, you have identified this document--m 

MR. ALCOCK: 

May I see that exhibit? 

MR. DYMOND: 

Surely. pwill mark it for identification 

purposes as "D-54." 

(Whereupon, the document referred 

to by Counsel was duly marked for 
q 

identification as "Exhibit D-54.") 

BY MR. DYMOPJD: 

Q Mr. Phelan, I submit to you the document which 

you just handed to me and which I have 

marked for identification as D-54, and ask 

6 
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you to identify this document. 

It is a paid hotel bill from the Dunes Hotel 

in Las Vegas for the room I occupied from 

March 4 to March 7. 

Of what year, sir? 

1967, 

MR. DYMOND: 

If-the court please, in connection with. 

--‘the testimony of this witness, .I 

.- would. like to offer, file and produce 

in evidence the document marked for 

identification as "D-54." 

MR. ALCDCK: 

No objection. 

THE COURT: 

6Y 

0 

h 

,’ 

Let it be received. 

MR. DYMOND: 

Mr. Phalen, you have testified you arrived in 

Las Vegas on the 4th, of what month was 

that, sir? 

March, 

The 4th of March, 1967. was that before or 

after the holding of the preliminary hear- 

ing in this case? 

.?I That was prior to the preliminary hearing. 
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Q After arriving in Las Vegas on March 4, 1967, 

when did you first see Mr. Garrison in 

Las Vegas? 

A March 5. 

Q Where did this meeting take place, sir? 

A I met him at the-airport then I talked to him 

at the Sands Hotel. 

Q At the time you talked with Mr. Garrison. at- 

_ the Sands Hotel On March 5, 1967, in 

Las Vegas, did Mr. Garrison give anything 

to YOU? 

A He gave me two documents, but I don't believe 

it was March 5, I think it was the day r 

after, March 6. we had a series of con- 

ferences before he gave me the documents. 

Q Mr. phalen, I shox you a document which has 

been introtiuced in evidence and marked for 

purposes of identification as State and 

rtefense 2Q, and ask you to examine this 

document and tell me whether it was one of 

the Documents given to you by Mr. Garrison 

on the 6th of March, 1967? That is, whethe 

that is a true and faithful copy of it, 

not necessarily the same paper? 

A Yes, sir. 

8 

:W 

I 

I 
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Q NOW, Mr. Phelan # after this document was given 

to you by Mr. Garrison, what did you do? 

A I went back to my hotel. He gave it to me late 

I went back to my hotel and read the two 

documents, and reread them and reread them, 

Q could you tell me approximately how many times 

you read them on that occasion, sir? 

A I read this one about six times. 

Q. what wa6 your $urpose in Peading it so many . 

times, Mr. Phelan? 

A Because there was a wide discrepancy -- 

MR. ALCOCK: 

I object'to this. He cannot testify as 

to the nature of the'document. The 

document speaks for itself. It kas 

been read to the Jury. 

MR. DYMOND: 

I am entitled to know why this man read it 

an unusual number of times. 

MR. ALCOCK: 

He is going into inconsistencies. 

MR. DYMOND: 

Try to answer the question without ex- 

pressing an opinion, if you can. 

TIIE COURT: 
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MR. DYMOND: 

Yes, I am afraid it might be. 

THE WITNESS: 

. It is very difficult, sir... 

BY MR. DYMOND: 

7 Q Be that as it may, you say you did read it - 

8 about six times? 

10 

A Yes, sir,. 

Q After having read this document numerous times, 

11 Mr. Phalen, what did you do? 

12 A . The next morning I Xeroxed a copy of it and a 

13 copy of the other document and returned 

13 the original to Mr. Garrison. 

15 
Q Did you tell him anything at that time? 

1 

16 A No, sir. . ' 
17 

IS 

Q Was the last you saw of Mr. Garrison at Las 

Vegas on that occasion? 

19 A I think I talked to him one more time. I talked 

20 to him a total of about four or five Limes 

21 Q Mr. Phalen, when did you eventually leave 

22 - Las Vegas on this trip which commenced on 

23 March 4, 1367? 

24 

25 

- 

A .March 7. 

Q Where did you go from Las Vegas after lcavinq 
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A I went to my home in Long Beach and then re- 

turned to New Orleans. 

Q Approximately, sir, when did you return to 

New Orleans? 

A A couple of days later. 

Q Upon your arrival here what did you do? 

A I covered the Clay Shaw preliminary hearing. 

Q When you'say you covered it,. were you here on- 

behalf of a publication? 

A I covered it for the Saturday Evening-Post. 

Q . Were you sitting in the courtroom during the 

testimony elicited at this preliminary 

hearing? 

A Yes, sir. 

Q After hearing the preliminary hearing proceed- 

ings, what .did you then do, Mr. Phalen? 

A After the preliminary hearing? 

Q Right. 

A I believe it was the next day I balled Mr, 

Garrison and told him I was tremendously 

disturbed by the testiniony of Pcrry'RUsso. 

MR. ALCOCK: 

I am going to object to this line o-f 

questioning and the answers, because 
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this case, and what this man is 

saying now is as a result of him 

listening to the testimony at the pre- 

liminary hearing. 

THE COURT: 

. . 8 . . I overrule the objection. He is testifying 

9 

10 

as.to the.fa.ct he made LL statement to . * 

.someone. 

11 BY MR. DYMOND: 

12 

13 . 

14 

Q What did you tell Mr. Garrison, Mr. Phalen? 

A I called him at his home and told him I was 

tremendously disturbed by the tektimony of 

1.5 

16 

17 

I8 

Perry Russo. 

Q Did you tell him why? 

A Not on the phone. 

THE COURT: 

19 

20 

21 

Don't tell us b1ha-t: he told you. 

BY MR. DYMOND: 

Q Can you tell us hoy:I long after the preliminary 

22 

23 

24 

25 

hearing this telephone conversation took 

place? 

A I think it was the next day. It couldn't have 

been more than two. 
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Q What was the next contact, if any, you had 

with Mr. Garrison concerning this? 

A Shortly after the telephone call I went to 

his house. 

Q Was that here in New Orleans, sir? 

A Yes, sir. 

Q Daytime or nighttime? 
. 

A Bvening. 

Q Approximately what time? 

A I would have to guess. Maybe 6:00 or 7:OO. 

Q Upon your arrival at Mr. Garrison's home, did 

you find him there? 

A Yes, sir. 

Q Who else, if you know, that is who that you 

know of in addition to Mr. Garrison was 

there when you arrived? 

A Mrs. Garrison and their children. 

Q At this time did you tell Mr. Garrison anything? 

A Yes, si.r. 

Q What did you tell him? 

A I told him that there was a complete discrepancy 

between what Mr. Russo had told as related 

in the Sciambra memorandum and what he 

testified to on the stand here. 

Q What, if anything, was Mr. Garrison's reaction 
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to this? 

MR. ALCOCK: 

Objection. 

Mk. DYMOND: 

1 didn't ask what he said. The reaction 

could be physical. 

THE WITNESS: 

His jaw dropped a little bit. 

THE COURT: 

.I haven't-ruled on it yet. I think he 

can testify to a reaction. 

BY MR. DYMOND: 

Q what, if anything, was Mr. Garrison's reaction 

to 'your statement? 

A His jaw dropped a little bit. 

Q After he picked his jaw up, what happened? 

A He made a telephone call. 

Q As a result of this telephone call did anyone 

else come to Mr. Garrison's home? 

A Yes, Mr. Sciambra. 

Q. Was he accompanied by anyone else from the 

DA's Office? 

A NO, but before he arrived Mr. William Gurvich 

came to the house. 

Q SO I take it Mr. Sciambra, Mr. Gurvich, you and 
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Q 

A 

Q 

A 

0 

Mr. Garrison were there, is that correct? 

Yes, sir, in his study. 

During the course of this visit did you have 

occasion to say anything to Mr. Sciambra? 

,Yes, sir. 

Will you tell us what you said to Mr. Sciambra, 

please? 
I  _ 

I told Mr. Sciambra that in his interview, in 
__ 

his.-report of the interview with Mr..Russo 

in Baton Rouge, there was no information 

whatsoever about an assassination plot, 

about Mr. Shaw knowing Lee Oswald, and 

there was nothing about Mr. Russo saying 

that he knew Clay Shaw as Clay Bertrand 
: ._ 

or Ciem Bertrand. 

What was ‘Mr. Sciamhra'a reaction or his reply 

to that statement? 

MR. ALCOCK: 

I object to that. 

THE COURT: 

I sustain the objection. 

MR. DYMOND: 

May I be heard on that? 

THE COURT: 

Not in front of the Jury. 
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MR. DYMOND: 

Then I would like to be heard outside of 

the presence of the Jury. 

THE COURT: 

I think I anticipate what you are going 

to say. 

MR.- DYMOND: : . 

*. . If I may suggest, we can argue this matter 

before the Jury comesback for lunch., 

THE COURT: 

Gentlemen, do not discuss this case 

amongst yourselves or with anyone 

-else until it is finally given to you 

for your decision... _ 

Sheriff, take cha-rge of the Jury and have 

them back here for 1:30. 

(Whereupon, the Jury was removed 

from the courtroom.) 

THE COURT: 

You may proceed, Mr. Dymon&. 

MR. DYMOND: 

If the Court please, with regard to what 

Mr. Sciambra said at this time, WC 

now get into an area which is com- 

pletely different from having one 
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person testify as to what another 

has said,.for the reason at this 

point in the-trial Mr.. Sciambra has 

testified as a witness, has denied 

making certain statements to Mr. 

Phalen in the course of some conver- 

_ sation about which we are talking 

: right now. SO' we ha-ve here a con- 

.-.:flict in the testimony as between 

: two.witnesses which is certainly ' 

relevant to the credibility of both 

of those witnesses. 

THE COURT: 

Wasn't Mr. Sciambra-refused permission 

to testify what Mr. Phalen told him? 

Now we have the other side, Mr. Phaler! 

saying what he sa.id. 

MR. DYMOND: 

The record will reflect we did not object- 

to Mr. Sciambra testifying to whaL 

Mr. Phalen had said during the course 

of that conversation. Mr. Sciambra 

was examined as to >:hat he said during 

the course of that conversation. 

When he denies he said something me 
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are entitled to show by another wit- 

ness what he said. 

MR. ALCOCK: 

Is Defense counsel saying they are putting 

this man on the stand to impeach 

specific statements made by Mr. 

Sciambra? I don't recall his atten- 

. tion being called to specific state:- 

_. .ments.and him denying it. This is 
1. 

" - . . the only way this witness could testi- 

fy about anything Mr. Sciambra said. 

MR. DYMOND: 

From memory I can point out one specific 

statement that was denied. 

THE COURT: 

Did you lay a. predicate as to time, place, 

and -- 

MR. DYMOND: 

Yes, we did. It was set forth as to where 

it was, what took place and the CLLCLIK 

stances. 

THE COURT: 

We can look it up. 

MR. DYMOND: 

Mr. Sciambra was specifically asked whethe: 
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he engaged in a conversation with 

Mr. Phalen with regard to a bet about 

what was contained in this memorandum 

bnd he denied it,' 

THE COURT: 

I recall that. If there is a question on 

exactly what was said we are going 

. 
to have to get in touch with Mr.+. 

Dietrich and find out who was the 

court reporter who took Mr. Sciambra's 

testimony. If you can show me you 

laid a predicate, then I will rule 

you have laid a proper foundation. 

Unless you can show me you hake done 

that I will sustain Mr. Alcock's 

objection. Is that the legal situa- 

tion? 

.HR. ALCOCK: 

That is as I understand it. The only thing 

this man can testify to as to what 

Mr. Sciambra said or what Mr. Russo 

said, is if their attention was' called 

to a specific statement at a specific 

time and they can be impeached. In 

testifying what he is doing is going 
I 
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into the Sciambra memo which is alreai 

in evidence and it speaks for itself. 

NOW he is putting his interpretation 

on the 'Sciambra 'memo, which is con- 

trary to the earlier ruling of the 

. _ Court, which said the Sciambra memo 

. - . should be read to the Jury and no 

interpretation put on it. I 

THE COURT: 

I wouldn't say he is putting an jnterpre- 

tation on it. 

MR. ALCOCK: 

These things were admitted by Russo and 

Sciambra. .What are we impeaching? 

I know the-newspaper reports have not 

been very -- well, perhaps I had 

better not say that. There may possi- 

bly be some report in the press as to 

what was said. 

THE COURT: 

Mrs. Dietrich is here now. Mrs. Dietrich, 

we have come to a point where we find 

it necessary to go over Mr. Sciambra's 

testimony. I don't know who took it. 

I don't know if you have expeditsd 
-- 
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that particular testimony at the 

request of any person, but we have 

reached a point where we have to have 

someone read through Mr. Sciambra's 

testimony for this specific point. 

What was the point you wanted to 

check? 

MR. DYMOND: : L 

It is our contention that.Mr. Sciambra 

was specifically asked about this 

meet-ing at Mr. Garrison's house after 

the preliminary hearing, the meeting 

being attended by Mr. Gurvich, Mr. 

Sciambra, Mr. Phalen and Mr. Garrison. 

We contend that he vas asked whether 

at that time he had any conversation 

with Mr. Phalen in connection with a 

bet which was offered as to what was 

or was not contained in his memoranduin 

to Mr. Garrison under date of 

February 27, 1967, and that Mr.Sci.amhrs 

denied there having been any conver-- 

sation pertaining to a proposed bet. 

MR. ALCOCK: 

For the sake of expedition, is this the 
I 
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only point you want looked up? 

MR. DYMOND: 

I can’t say at this-time whether it is 

the only point. However, I think 

once we locate the general, area in 

the record where this subject matter 

is covered we are not going to have 

any problem. . 

THE COURT: 

Suppose the reporter who took it is out of 

town? Who took it, Mrs. Dietrich? 

MRS. DIETRICH: 

May I get my notes, Judge? 

THE COURT: 

Yes. 

MRS. DIETRICH: 

Mr. Neyrey took it on Wednesday, the 12th 

of February, and I don't have a nota- 

tion that Mr. Sciambra continued the . 

next morning, so Mr. Neyrey must have 

all the notes. 

THE COURT: 

Is there a way you can reach Mr. Neyrcy? 

MRS. DIETRICH: 

I will try right away. 
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THE COURT: 

Could you ask him to be here at 1:30 

with his notes of Mr. Sciambra? 

Meantime, I will ask Mr. Jacobs if 

he can get us a noon edition of the 

11th or 12th. ..It may have something 

we can use in that edition. 

Mr. Phalen, you are excused for lunch. 

The,Coflrt is adjourned nntiZ 1:3O p.m. 

(Whereupon, a luncheon recess was taken.) 
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AFTER THE LUNCHEON RECESS: 

THE COURT: 

For the record, before we bring the Jury 

down, I don't believe -- db you want 

to have him read the question back? 

MR. ALCOCK: 

I h?ve no objection to the question being 

;repropounded. 

THE COURT: 

Why don't.yoq repropound the question 

where we excused the Jury and I will 

go to what I have. 

MR. DYMOND: 

Let me see what I have. 

THE COURT: 

I want you to propound it because I want 

to clear this up out of the presence 

of the Jury and then we will bring 

them back. 

JAMES R, PHELAN, 

having been sworn and having testified previously, 

resumed the stand for a continuation of the 

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. DYMOND: 

Q Mr. Phclan, referring to the meeting at Mr. 
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,l. 

Garrison's home about which you were 

testifying when you left the witness stand 

at that time did you ask Mr. Sciambra why 

his report of the first interview with 

Perry Raymond Russo contained nothing ' 

about an assassination plot or an assassi- 
. . . . 

nation meeting? 

THE COURT: *' -. 

_ Was that the interruption ..at.that time? 
. . 

MR. DYMOND: 

I think the interruption came on what 

Mr. Sciambra stated in reply to that. 

THE COURT: 

The legal point when we get the Jury down, 

you can ask the question what did 

Mr. Sciambra say to him, then you can 

call for a verbatim transcript which 

you have written down by Mr. Neyrey 

and I will rule on it. 

Bring the Jury down. I think we are goin< 

to have Mr. Neyrey in attendance at 

least part of the afternoon. 

MR. DYMOND: 

Maybe there is one other question that I 

have propounded and I had better 

- i 

i 
4 

. ! ! 
._ I 



: l/N4 1 mention it to you now. 

‘2 THE COURT: 

3 Shut the door. 

4 

5 

6 

7 

BY MR. 'DYMOND: 
~ 

Q. Did Mr. Sciambra contend that his original 

memorandum to Mr. Garrison contained an 

account of an assassination meeting or. 

8 

9 

assassination plot? 

THE COURT: 

10 

11 

You would object on the grounds that 

predicate was not laid. 

12 

13 

14 

MR. ALCOCK: 

Yes, Your Honor. 

THE COURT: 

15 

16 

Then you will have- to get- Mr. Neyrey again 

for that part of the testimony. 

17 

18 

MR. DYMOND: 

That gets us up to date, Your Honor. 

19 

70 

21 

22 

23 

24 

7-5 

 ̂ - 

THE COURT: 

We used the newspapers as a reference, but 

it was out of context. We will have 

to wait for that to be transcribed. 

MR. DYMOND: 

we now have a verbatim transcript, Your 

L 

Honor. 
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THE COURT: 

We do. Did that occur in the cross- 

examination by Mr. Wegmann -- 

MR. DYMOND: 

Yes. 

THE COURT: 

Suppose we .try to .find that. 

MR. DYMOND: -; _ : -... . 

It.is in that portion that you have, .we 

-have covered most of it. 

THE COURT: 

I will let you ask both questions. 

Bring the Jury in. 

You can use this as an exhibit. 

(Whereupon., the Jury was brought 

back in.) 

THE COURT: 

I would suggest, Mr. Dymond, you do it all 

over again in front Of the Jury. 

MR. DYMGND: 

Very well, Your Honor. 

SY MR. DYMOND: 

! Mr. Phelan, referring again to the meeting at 

Mr. Garrison's house, where Mr. William 

Gurvich, you, Mr. Sciambra, and Mr. Garrisor 

7 
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were present, at that time did you ask Mr. 

Sciambra why his report Of his interview 

with perry Raymond Russo which was dated 

February 27, 1967, did not contain anythin 

. concerning an assassination meeting or 
. 

assassination plot? 

MR. ALCOCK: -- 

Objection, Your Honor. . . * 

THE COURT: . , 

.State your reason why, Mr. Dymond. 

MR. DYMOND: 

My.reason is that when Mr. Sciambra was 

on the witness stand he was asked 

whether or not he had ever claimed, : 

whether he..had ever claimed -- may I 

have that transcript, I will give it 

to you verbatim, Your Honor. 

THE COURT: 

Here it is. 

MR. DYMGND: 

Whether he ever claimed that an account 

of an assassination meeting or 

assassination plot was contained in 

this memorandum which he had written 

for Mr. Garrison, and in answer to 
- I 
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that question he said no, he had 

never contended that. 

THE COURT: 

The article that covers that. 

MR. DYMOND: 

Article 493. 

_ 
THE COURT: . _ - 

It is my understanding you are claiming 

. .that.ha did not distinctly admit -- 

MR. DYMOND: 

Not only did he not distinctly admit it, 

he denied it, and his denying it under 

the terms of Article 493, it gives-me . 

the right to put- on evidence at this 

time to prove.that he did make the 

statement. 

THE COURT: 

I will overrule the objection. I will per- 

mit you to proceed. 

MR. DYMOND: 

Would you kindly repeat the question, 

please. 

(Whereupon, the pending question 

was read back by the Reporter.) 

THE WITNESS: 
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A 

0 

I certainly did. 

MR. DYMOND : 

And what was Mr. Sciambra's reply to that ques- 

tion, Mr. Phelan? 

He said that I did not know what the hell I 

_ was talking about. 

After he said that you didn't know what the hell 

you were talking about, was there any con- 
. 

A 

Q 

A 

veriation-between you and Mr. Sciambra or 

any conversation by you pertaining to a 

proposed bet on what was in the memorandum? 

Yes, there was. 

would you relate that .for us, please. 

He stated, he stated that I was all wrong, about 

stating that there was noth5.ng about the 

assassination plot, and I told him that I 

had a copy of his memorandum and had read 

it six or eight times, and I said, III will 

bet my job on the Saturday Evening Post 

that that memorandum is exactly the way I 

described it if you will bet your job with 

the District Attorney's Office and we will 

read the memorandum and find out who is 

right." 

Q was there any response to this proposal? 
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A 

Q 

A 

Q 

A 

2 

A 

I-did not get a bet. 

Did you at any time during this conversation 

request the production of Mr. Sciambra's 

notes on this interview with Perry Raymond 

Russo? 

Not at Mr. Garrison's house. 

Not at that time. Did you at a later date? 

The next day f- I hadn't thought at the time, 

*he next-'day 1. went down to the DA's' 

Office and I said, "tie can clear up this 

matter real easy by your producing your 

original notes." I said, "I would assume 

that if you heard a witness say that he - 
a 

had heard a plot to assassinate the Presi- 

dent, that you would at least make a note 

of it." I said, "Get your Original notes 

and we will clear it up right no-w." 

Now, Mr. Phelan, at the time of the meeting at 

Mr . Garrison's house or any other time, d id i 

Well, 

you ask about any other things that you I 
I 

considered discrepancies in this memo- 
i 
, 

randum as distinguished from the testimony 

that you heard Russo give at the preliminar 

hearing? 

we discussed the memorandum at considerabl 1 
-’ i 
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BY 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

7 

length for, oh, a half hour or so. 

What other discrepancies did you ask about and 

asked to be explained to you? 

MR. ALCOCK: 

I object to this, Your, Honor, the memo- 

randum is in evidence, the Jury heard 

it and they heard Mr. Sciambra and 

they heard Perry Ft~~sso, the dis- 

crepancies based on whose opinion, 

his opinion? They are asking for an 

opinion. 

MR. DYMOND: 

I will rephrase the question if the Court 

please. 

MR. DYMOND: 

Were there any other matters contained in this 

memorandum which you had read six or eight 

times about which you asked either Mr. 

Sciambra and/or Mr. Garrison? 

Yes. 

Tell us what other things you asked them about. 

We went over it at great length, and one line 

in the memorandum -- 

Let me interrupt you and say if you have any 

notes of your own to which you might refer 
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for the purpose of refreshing your memory, 

you may do so, sir. 

THE COURT: 

I suggest we get the exhibit, the Sciambra 

memorandum and let him have the memo- 

randum. 

MR. DYMOND: 

All right, Your Honor. ' 

THE COURT: 

_. Do you recall what State exhibit number 

that would be, "S and D-20," "State 

and Defense 20"? 

MR. DYMOND: 

That is c.orrect, "S and D-20." 

BY MR. DYMOND: I  ̂

Q I am handing a copy of the Sciambra memorandum 

of February 27, which has been marked for 

identification "S and D-20," and -- 

A ,The main point that we discussed was on page 6 - 

MR. ALCOCK: 

This is what I was objecting to, this memo- 

randum is in evidence, it states for 

itself, the man can't go down the 

memorandum and pick out discrcpancics 

that he feels that are present in the 
- 
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memorandum. It has already been read 

to the Jury. 

MR. DYMOND: 

I agree he cannot pick.out what he consider 

to be discrepancies, I am not asking 

him to do that, and L. will specifical- 

ly ask the witness-at this time to 

refrain from lahelling anything "main" 

or puttin-g any adjec$-ives before it. 

I merely want to know what discrepan- 

cies, at least -- 

THE COURT: 

You are using the word, that is a bad 

word. 

MR. DYMOND: 

I want him, I want to ask this witness 

what matters in this memorandum, what 

matters did he ask questions about, 

that's all. 

THE WITNESS: . . 

The section that says "The next picture 

that he identified was that of Clay 

Shax, he said he saw this man twice." 

BY MR. DYMOND: 

Q What did you ask either Mr. Sciambra or Mr. 
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Garrison about that? 

A I pointed out that I had heard Mr. RUSSO'S 

testimony and that he had testified that 

he saw Shaw three times. The one time 

it was not mentioned in this memorandum was 

the party where the assassination plot - 
. . 

presumably occurred. 

Q Will you name another portion of that memorandum 

that.you as'ked .about. 

.A . The:conversation centered on this point, and the 

other two times at which Russo claims to 

have seen shaw. 

Q what did you say inconnection with that? 

A I said that 1. found that absolutely incredible 

that a.lawyer could go to Baton Rouge, 

interview a supposed witness to the crime 

of the century and then come down and write 

a 3500-word memorandum and leave out the 

crime. 

Q I will ask you -- go ahead. 

A I said that if I had heard Mr. Russo describing 

the assassination plot, and I came down 

and wrote a one-paragraph memorandum, I 

would certainly have mentioned the assassi- 

nation plot. 
- 
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Q I will ask you to look further at the memoranduc 

and tell me whether there are any other 

portions about which you asked or cog- 

mented. 

A I think there were not. 

9. I beg your pardon? 

A .I think there were not. I 

Q . Now, after leaving Mr. 6arrisan:s house that 

evening, did you testify ?zhat.you came to 

the District At.torney's Office the follow- 

ing morning, Mr. Rhelan? 

A Yes. 

Q And that is when you had your conversation with 

Mr. Sciambra? 

.A .Correction, I am not certain whether it was the 

morning or the afternoon, the next day. 

Q It was the following day? 

A Yes. 

Q All right. At any time subsequent to your 

coming here to the District Attorney's 

Office, did you have occasion to see 

Perry Raymond Russo? 

A subsequent to the preliminary hearing? 

Q Yes, and subsequent to your coming to the Distri 

Attorney's Office following the meeting at 
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A 

Q 

A 

Q 

A? 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Mr. Garrison's home? 

Yes, I went to Baton Rouge and saw him. 

was this or was it not a prearranged meeting? 

It was prearranged. 

With whom did you make the. arrangements for this 

meeting? 

Mr. Sciambra. 

- When you went to Baton Rouge, were you alone? 

NOI sir; 

Whom did you have with you? 

I had Matt Herron, he is a New Orleans photo- 

grapher who shot the pictures for my 

Saturday Evening Post piece. 

Now, did you and Mr. Herron end up seeing Mr. 

Russo in Baton Rouge? 

Yes, we did. 

Where did you see him? 

At his home. I don't recall the address, the 

place where he was living at, a little 

frame house. 

Now, tell us what happened when you went in 

and saw Mr. RUSSO on that occasion? 

We talked for several hours, he gave me the bac1 

ground of how he had appeared as a witness, 

and at the end, near the end of our inter- 



Wl/N16 1 view, I handed him a copy Of the Sciambra 

2 memorandum. 

3 

4 

Q 

A 

What did you tell him when you handed him that 

copy? 

5 I told him I was going.to use the material in 

6 the memorandum in the Post piece, and I 

7 

a 

9 . . _ 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

was giving it -- 

Now, the Post piece -- 

The article I was writing for the Saturday . . 

Evening Post, and I gave it to him and 

asked him to read .it and.tell me if it 

was a correct account of his original 

interview by Mr. Sciambra. 

When you handed it there to him, did he or 

did he not read it? 

16 Yes, he read it, he read it line by line. 

17 Did he make any.corrections or did he accept 

18 it? 

19 

20 

21 

22 

0 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Yes, he made some corrections. 

Approximately how many?. 

He made four specific corrections and a comment 

Could you tell us'what the four corrections 

23 

24 

25 

were, Mr. Phelan? 

He corrected the line on Page 1 that said, "He 

was to16 at time" -- I presume it is at 

l 
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that time, a misprint here, "He was told 

at that time by Dandry's mother that 

Ferrie had taken Landry out Of the country 

4 THE COURT: 

5 Would you repeat that, 'please. 

6 THE WITNESS: 

7 He corrected the line in the second para- 

8 

11 

graph, he said, "He was told at that 

time by Landry’s mother that Ferrie 
'. ‘ 

had taken Landry out of the country." 

He changed that to say that Dandry ha 

12 told him this, and not Landry's mothe 

13 BY MR. DYMOND : 

14 All right. 

1.5 

16 

17 

He corrected the line on the second page in t&he i * 

last paragraph where it says, "Russo said 

that one night he and Landry and Tim 

18 

19 

Kershenstine, who lives on 2061 Pelopidas, 

P-e-l-o-p-i-d-a-s, -- 

20 

21 

Q 

A 

Q 

A 

Pelopidas. 
-/ 

i 

"Phone Number 943-8490, and possibly Niles . I 
t 

22 Peterson were in the Interlect, which is 

23 located on Bourbon Street and they ran into 

24 

2s 

Dave Ferric." He said it was a place next 

to the Interlect. 

i I, ! 

I 

3 
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Q All right. Anything else? 

A He corrected the line on Page 3, which says, 

"He -also admitted to Russo‘for the first 

time he was a homosexugl." - 

Q What did he correct about that? 

A-.>- He said that he had-not made; that Russo -- that 

_ .-_ _ this is referring to David Ferrie, and he 

- -- ':.-said that David Ferric-did not make that 

: admission- to him. . -- _ I- 

Q .--Did he-make-any other corrections? 

A _ He made a correction, -he made a correction on 

the seventh page, where it says, "He also 

.-said that if he were hypnotized," :-. no, 

"He said .that he had-been hypnotized like 

. khis before, Y-hecorrected that line and 

sa,id he had not been hypnotized. 

Q Did he take exception to the statement to the 

- -- effect that Russo had reported having seen 

Shaw.only twice rather than three times as 

he had.te-stified? Did you make any comment 

to him about that? ' . 

A I can tell you what he said. 

Q What did he say? 

A I had underlined that in a copy of the memorandu 

I had, I had underlined that in with a ball 
-- 

‘! 

f  

;; . . :is : 
N 
I..’ 
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point pen, it was the only mark I made 

-on-the memorandum, .it struck me at the- 

. . . . time,.-so when-he-was reading-through, he 

. _ - comes:to--that-line and-he stopped, he 

_- _ stopped and he said, -"I should have said 

three times, I am usually pretty careful - . 

. - ~_ about what I say," and -he sh-rugged and he 

7 said, "but maybe I only.said.twice," and 

', *- ..went on reading the'memorandum.' - . . 

Q : Did you ask him any questions.pertaining to 

when was the- first time that he had 

mentioned the assassination meeting or 

plot to Mr. S.ciambra? . . 1 

A Yes, I did. When he.-finished reading the memo- 

randum, I a-sked him one question. . a 

Q What was that,' sir? 

A I said, "Well, then, you first mentioned the 

: assassination plot when," and'he said, 

"After I got to New Orleans." 

Q. Now, after this Baton.Rouge meeting, Mr. Phelan, 

did you have any other occasion or occasion 

t0 see Perry Raymond Russo? _' 

A Yes. 

Q How did these visits or meetings come about? 

A After I had talked in Baton Rouge I went im- 
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BY 

Q 

A 

Q 

A 

BY 

mediately to New York and I wrote the 

article for the Saturday Evening Post. 

, = About a week or so after-the article was 

-out I called Matt Herron here in New 

. _-Orleans and.1 asked.him what the local 

. . _. reaction had been about it and he told me 

MR. ALCOCK: 

. . . . Objection to what Matt Herron may:have 
. 

_.. said. 

4R. DYMOND: 

.YOu cannot say what Mr. Herron told you. 

MR. DYMOND: 

what you wanted to -know was.the local reaction 

to what? 

TO the article and the statements made in it. 

NOW, as a result of your conversation with 

Matt,Herron, did you have any further 

meeting or meetings with Mr. RUSSO? 

I telephoned him from New York. The result of 

the telephone call -- 

MR. ALCOCK: 

_- I didn't hear his response to that. 

THE WITNESS: 

I telephoned Perry Russo from Mcsl York. 

MR. DYMOND : 
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! After this telephone call by YOU to Perry 

Russo, when approximately and where did 

- the-next meeting take place? 

About the last week in May, 1967-. 
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Q And where, Mr. phelan? 

A At his home. 

Q What section of the City or on what street wds 

he living at that time, sir, if YOU re- 

~ member? 

A.-_ Well, the geography of New Orleans kind Of 

- 
baffles me. 1 think it.is out near City 

. 
. _ - Park. 1 don't recall the.address. 

Q . . -. 
Now, -what,* -if anything;. did yon+ask RUSSO ai 

. - this meeting? 

A :.The .first meeting we-went down to the corner, 

_ to the poolroom there and played a little 

- pool, and we-started.bdck to the house, 

. , . - and.1 did not ask him anything, he.stopped 

and made a statement-to- me in the middle o 

the street or in the middle of the side- 

walk. 

Q 'What was the statement? 

MR. ALCOCK: 

I object to any statement he may have ma6e 

unles‘s the Defense Counsel can show 

the statement. 

it is used for impeachment purposes 

and shoT.-l the proper predicate was 

laid and shov the witness denied makin 

I-. 
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MR. DYMOND: 

If this is the statement, if that is the 

statement I think it is, I will refer 

the Court to Page 420 of the transcril 

THE COURT: 

All right: . 

... MR. DYMOND: . . 

-If I might ask one.question here. L I think 

. 
* - - , 

_ I can identify the.‘ska.tement about 

which Mr. phelan is testifying in .a 

non-prejudicial manner. 

BY MR. DYMOND: 

Q 

A 

Did this statement have anything to do with a 

priest, Mr. Phelan? 

Yes. . ( 

MR. DYMOND: 

I refer Your Honor to Page 420. 

THE COURT: 

The top of Page 420? 

MR. DYMOND: 

Yes. 

THE COURT: 

I overrule the objection. 

MR. ALCOCK: 

I suggest the Court look at Page 413 tlhere 
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the question is answered. He went 

in great lengths in that answer. 

MR. DYXON D : 

There-.are two sections to this statement, 

and .I..r.efer Your-Honor to the last 

" sentence af R.S..15:493, where the - 

statute says that, "If the witness 

does not distinctly=adm.it making such 

.- - . .rtatement, -evidence .tGat he did make. 
. 

it is admissible." 

THE COURT : 

I am aware of that. 

I overrule the objection. I think your 

question should revert back to the 
. - 

middle of Page 419.' 

MR. DYMOND : 

I think.the question was directed toward 

that, Your Honor, and I think that 

is what the witness -- 

THE COURT: 

I overrule the objection‘baseci on the last 

sentence of R.S. 15:493: 

Do you wish to have this back? 

BY MR. DYMOND: 

Q What statcmcnt did Perry Raymond Russo make to 
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you at that time concerning a priest, 

Mr. Phelan? 

A. He stopped,.and right out of the blue he turned 

. . -to me and said, "If Jim Garrison knew what 

--I to-l& my priest in Baton Rouge after the 

Shaw hearing, he would go through the 

ceiling-. 1' 
r . .: L- 

Q And what did you say? - ': 

.A 1 I said,.." Do-you want to tell me what you told 

the priest," and he said, "yes.* 

And-what did he say-he had.told the -priest? 

A He said he told -- he told'me that he had told 

T the.priest that he wanted to meet somewhere 

with C1a.y Shaw in order'to be sure of his 

identification of Mr. Shaw. 

Q At any time, or was at any time a meeting betwee 

Clay Shaw and Perry Russo suggested? 

A I asked him first, I said, “For goodness s'ake, 

you got up here in Court and put your hand 

over the man's head and swore that he was 

the man," and I said, "how you want to make 

sure after you identified him," and '1'sai.b 

"if you want to see Shaw, I think I could 

arrange it.u 

2 What did he say to that? 
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He said, "All right." 

Q Did you attempt to -arrange.such a meeting with 

- .-. Clay Shaw and Perry Raymond Russo? 

A Yes. The next day I went,to Mr. Wegmann's - 

-4 office and they-had Mr. Shaw there and I 

.told them what Mr. Russo had said. 

Q Did this-meeting ever take place? z -. _ - : 

A -No, sir. . 

.Q' T ; TO. your knowledqe, whynot, Mr;.Phelan? : 
-- 

THE COURT:. ._ _ _. 

-If he-koows of his own knowledge. 

MR. DYMOND: 

-'That is correct. 

- THE WITNESS: _ 

Mr. Shaw agreed to itimmediately, :and I 

went back and so reported it to Perry 

Russo and he backed off. 

BY MR. DYMOND: 

Q At that time, did he give you any reason for 

his backing off? 

MR. ALCOCK: 

.- I ob~ject to this, Your Honor, .is this 

impeachment or are we going back over 

this area? We will put Perry Russo 

back up and Mr. Sciambra, we will be 



W2/N6" .- 1 

2 

3 

4 

5 
- - 

r - .  _ .-  .  

6 
: -- 

7 

.’ 

.‘L 

: _ 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

IS 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

here two years, Your Honor. 

T= COURT: 

-- - I. think Mr. .Alcock.'s objection,_unless you 

-- , - - lay,a.predicate, Specifically to im- 

peaching on-that particular point, 

you can't let it go into a-general . 

summation of what Ae thinks happened. 

_- MR. DYMOND: T - . . -__ .c .- -. 

,- i . ;II refer Your-Honor-to Page :429 of the .. 

._ -transcript of Mr.. Russo's testimony, 
. 

and it is also covered on a couple of 

the preceding pages, Your Honor. 

THD COURT: 

,- 
I think th e que-stion refers to the last 

paragraph of.Page- 428; 

MR. DYMOND: 

Yes, and it is also covered on a couple 

of the preceding pages-, Your Honor. 

The main question that I wanted to 

ask is covered on Page 429.. 

MR. ALCOCK: 

I don't think there is any impeachment here 

THE COURT: 

That is what I was going to say. 

The question was put to the witness, Mr. 

_ 
49 
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Phelan. 

MR. DYMOND: 

-- * .This.has to do- with the first reason for 

- - not-going through'with the appoint- 

ment. 

THE COURT: 

You are asking the.question on that matter 

I am not going to-repeat it,. in the 

n middle of '428, he gave you an answer-i -I 

I __ .v- -1 think.this answer is such that he 

would, not callit, you would not call 

it a denial. It is in the middle of 

Page 428. 

MR. DYMOND: 

That is not a flat denial, but, 'once 'again 

I refer the Court to the last sentenc 

0f.R.S. 15:493, which says, "If the 

witness does not distinctly admit 

making such statement, evidence that 

he did make.it is admissible." 

Certainly while it may not be a flat 

denial, it is not a distinct adnis- 

sion. 

THE COURT: 

I am not going to repeat the question, he 

? 

I 

e 

- 

. 
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. says that may have been part of it. 

I would understand that ordinarily 

.- to me that the -part that he is ad- 

---mitting . . _. is part:of it,.there may be 

more-to it than that, you haven't 

asked him about the part. 
_. 

MR. DYMOND: 

.- . - -- He- says that may be part-of it, but -- .- 

- THE COURT: . 

It--goes:on "Did you'tell him that?", and 

-his answer is “I am not sure that is 

exactly the reason I gave, no," SO he 

is not sure. 
.- 

MR. DYMOND: 

. That. is-correct, so that he does.not-dis- - - 

tinc.tly admit it. 

MR. ALCOCK: 

He may not be-sure of the reason he.gave, 

but it is an admission. 

MR. DYXOND : 

_ _ . The law-requires aldistinct admission. _ 

THE COURT: 

I agree with you, Mr. Dymond. Mr i Alcock, 

based on that last sentence, if the 

witness does not distinctly admit 
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making such statement, evidence that 

he did-make'it is admissible," and 

3 

I 4 

5 * _- - - 

_ . : 6 

7- 

2. .-. - &under the way r-a-m reading the testi- 

mony of 428 and 429, I will Overrule 

> .your.objection and permit him to 

answer the question. 

BY MR. DYMOND: _ ; 

8 Q What was the first reason that Perry-Raymond 

_.I - 9 

. IO 

. '1 Russo gave-to youfo'r not- going through . I- 

with that meeting? 

11 A. He said that word of-it would undoubtedly leak 

12 back to Mr. Garrison that he met with 

. .- _ 13 -2 

14 

-- - :_Plr. Shaw'.-and that Mr. Garrison would _. L 

clobber him. 

15 ,. __. 

16 

17 

Q NOW, at any subsequent time aid Mr. Russo 'give 

you any other reason for not having gone 

thro.ugh.with that meeting? 

ia 

19 

P .Yes. 

Q Approximately when and where did this occur, 

20 

21 

Mr. Phelan? 

A -About six, five or six days later, on the eve 

22 

23 

- of my departure for New- York, out of my 

car in front of his house. 

24 Q What did he say at that time? 

25 MR. ALCOCK: 

52 
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Objection, unless it can be shown in the 

record -- 

MR. DYMOND: 

That is on Page 429. 

MR. ALCOCK; 

That has something to do with the.dinner 
- . 

at Fitzgerald's. He said it happened 
-  

_ 

when'he got out of his automobile. 
._ 

_ - THE COURT: - : 

_* Let .me see .i.f.~ understand the legal 

situation. You are asking Mr. Phelan 

,.-of an incident which occurred in 

front of Russoas home, and there was 

. - 
nothing here -- 

MR. DYMOND: - 

Iwill ask Mr. Phelan where they had been 

prior to-that in order to tie it in. 

“THE COURT : 

..- Because.there is nothing in here. . . 

BY MR. DYMOND: 

Q. Prior to, the statement about which you were abet 

to testify, where had you and Perry Raymoni 

Russo been? 

A I took him and his roommate, Steve Derby, to the 

seafood restaurant on the ~akc, I think it 

3 
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is Fitzgerald's, right on the edge of 

the water. 

Q Now, at any time after leaving Fitzgerald's 

and more particularly in the vicinity of 

: Perry Raymond Russo's house, did he give 

you any other reasons for not having kept 

the appointment? 

MR. ALCOCK: 

. I object, the obje.cti.on being that Mr. 
. . 

- Russo was on the stand as clearly 

demonstrated in 429,. his attention 

was not called to a specific time and 

place. 

MR. DYMOND: 

I.s.ubmit it was, Your HOnOr,:if you will 

read the transcript -- 

THE COURT: 

I think the time, place and circumstances 

have been sufficiently itientified at 

the place in the City, the time right 

after the dinner, and I overrule the 

objection. 

MR. DYMOND: 

You can read the same sentence, if you 

want. 
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BY MR. DYMOND: 

Q After the dinner at Fitzgerald's,. did Mr. Russo 

- .give you any other reason for not having 

gone.through with the appointment to meet 

Clay Shaw? 

A 

Q- 

A ?'. 

: 

Yes, he did. 

What was -.it, sir,what did he say? 

He told me,.*@1 lied to you the-first time I 
‘ 

_ 'explained why I did 'npt want to see Mr. - '. 

Shaw," he said, "the reason I-did not 

-was that-if 1 knew that:if I g&t in the 

same room with him and talked to him, that 

I would know he was not the man, and if I 
, 

. . 

Q 

.- 

A 

0 

knew that,* he said, "what could I do, I 

could go on the run somewhere, I could go 

. to Mexico or go out to California or 

San Francisco and become a beatnik, but I 

could never run from myself." 

Was there ever any conversation by you with 

Russo in connection with the difficulty 
d 

and indistinction between reality and 

fantasy? 

Yes. 

Did he ever say that he had difficulty in so 

doing? 
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22 MR. ALCOCK: 

23 Objection, Your Honor. 

24 MR. DYMOND: 

25 

- 

Page 436, Your Honor. 

MR. ALCOCK: 

I object, Your Honor, unless it can be 

shown where. 

MR. DYMOND: 

Page.433 of the transcript, Your Honor. 

THE COURT: 

_ The way I read Mr. Russo's answer is that 

.- he did aemit distinctly, he did not- 

deny it. 

MR. DYMOND: 

He admitted it with an explanation which 

amounted to a qualification. 

THE COURT: 

I rule that he did admit it and he had a 

right to give an explanatio‘n in that 

particular instance. I will sustain 

the objection. 

BY MR. DYMOND: 

Q Mr. Phelan, did Mr. Russo ever express any fear 

of reprisals from Mr. Jim Garrison in the 
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THE COURT: 

It involves two full pages, Mr. Dymond. 

Mr. Alcock, the way I read the testi- 

mowI it is from the beginning Mr. 

..Russo answered not exactly, no, and 

then he was permitted to explain, and 

after he explained, the question was 

repe.ateU, "you didn't say it the way 

I read it to you, right," and he says 

“NO, " so he makes an absolute denial 

of the way, so I overrule the objec- 

tion. 

MR. ALCOCK: 

All right, Your Honor. 

BY MR. DYMOND: 

Q DO you recall the question? 

A Yes, he did. 

Q What did he say in this connection, Mr. Phelan? 

A. He said that he kept agonizing over the thinq, 

he repeatedly said that he was sorry he 

had come forth as a witness, he felt 

trapped, and that if he.tried to chinge 

his story now, that Mr. Garrison would 

probably charge him with something and 

that he would be clobbered and discredited 
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and lose his job, he was particularly 

concerned about his job with an insurance 

company. 

Mk. DYMOND: 

We tender the witness. 

CROSS-EXAMINATION 

.BY MR. ALCOCK: 

,Q _ Now, Mr. Phelan -- . ‘ 

THE COURT: 

just a-second. I know we did not come 

-from lunch because we were waiting on 

the official transcript of testimoily, 

so I sent for some coffee, and rather 

than start,your e'xamination, I will 

call a recess, we will tak.e the .Jury 

upstairs. 

(Whereupon, a recess was taken.) 

AFTER THE RECESS: 

BY MR. ALCOCK: 

Q D,o you recall in April Of 1967 appearing by -- 
, 

rather, interviewed by telephone on close- 

u2, WDSU Closeup, 2 radio pr‘ogram? 

A Not specifically. After my article came out 

I was interviewed by probably 20 different 

Organizations. 
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[z DO you recall when your article came out? 

A Yes. 

Q What date was that? 

A Oh, I think -- no, I don't recall 'the exact 

date, I think -- 1 think it was May' 3, 

we have a copy there, is there a copy of 
. 

it-there I can refresh my memory from? 

.- 
THE COURT: 

He can refresh his mcmcrry~. 

MR. WEGMANN: 

Just read it to him. 

THE COURT: 

If he wants the article, he can have it. 

What is the date, Mr. Phelan? 

THE WITNESS: 

May 6, 1967. 

THE COURT: 

1967? 

THE WITNESS: 

Yes. 



I  

W3/Pl 

3 5 

6 

1 BY MR. ALCOCK: 

.2 Q 

3 

4 

10 

11 

12 

1. 13 

14 

: 15 

16 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

TO further refresh your memory Bill Slater, 

Rick Townley and Dean Andrews were alSO 

in this program. Does that refresh your 

memory any more on this particular progran 

No. 

..Do you recall having made a statement on the 

program to the effect that Mr. .Sciambra 

better ,watch out, tha,t you taped. your 

interview with Perry Russo in Baton Rouge; 

I don't.specifically recall that. 

You deny it? 

No, I would not deny it, 

Did you tape it? 
I 

No, sir. _ 

Then if you made that statement on this pregrar 

it was a lie, right? 

MR. DYMOND: 

The witness has testified he does not 

remember making it. 

MR. ALCOCK: 

He'does not deny it either. 

THE COURT: 

24 I will permit the question. 

25 BY MR. ALCOCK: 

1 1 

60 i 1 
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Q If you made the statement on the program that 

you do not deny, that would have been a 

lie, is that correct? 

A If you wish to call it that. 

Q Now, Mr. Phelan; going back to the conversation 

you had with Mr. Garrison, I think you 

said Mr. Gurvich was present, Mr. Sciambra 

* at Mr. , - Garrison's home. ' Do you recall 

the conversation nok? L .am talking about . a- 

the first conversation -- 

A Yes. 

Q -- when you spoke to Mr. Sciambra. Is it your 

testimony that this is the first time that 

YOU called this discrepancy or alleged, 

. discrepancy to the attention of j ..-- 

Mr. Garrison and Mr. Sciambra? 

A Yes. 

Q Do you recall whether or not Mr. Sciambra told 

you at that time that he, upon leaving 

Baton Rouge, February 27, reported 

verbally to Mr. Garrison that Perry Russo 

did in fact tell him about the party.or 

gathering in which the assassination was 

discussed? 

A Yes. 
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7 . is available to testify, Your Honor, . 
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10 

and this is asking, in fact what did _. - 

I ._' Mra Garris'on say-at this time. 

THE C0UR.T: 

11 I sustain the objection. 

12 MR. ALCOCK: 

13 

14 

\ 
BY 

15 Q.. 

16 

17 

Very well, Your Honor. 

MR. ALCOCK: 

Now, Mr. Phelan, Mr. 9ciambr.a then did deny the 

fact that Russo did not tell him. Is that 

correct? In other words, you got the 

impression from reading the memorandum tha 

Russo did not tell Sciambra in Baton Rouge 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Do you recall that? 

Mr. SciailSra said that. 

Did Mr. Garrison deny that in your presence? 

MP. DYMOND: 

'I object to this on the ground it would 

be hearsay, Your H-nor. Mr. Garrison 

about this meeting. Is that correct? 

Yes, that is, I did not get the impression, I 

simply was not there. 

But, Mr. Sciambra said he did tell him about 

it. Is that correct? 

Mr. Sciambra made a number of statements. He 
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first said that I had incorrectly 

described the memorandum and then about 

three minutes later he said, "Well, if 

the tiaterial is not in the memorandum, 

then I must have, forgotten to put it in." 

Q But he never denied, he never said or denied . . 

-- that he did not directly come back to 

Mr. Garrison and verbally relate the 

-:.csnsp‘irat~rial.meeting~.ta Mr. Garrison, . . 

d.id he? 

A He claimed that, yes. 

Q Now, was it not Mr. Sciambra who made arrange- 

. ments for your going to Baton Rouge and 

. interviewing-Perry Russo? 

A Yes, it was, he did it on Mr. Garrison's- 

instructions. 

Q I take it then ,as far as you know, 

Mr. Garrison did concur in the arrange- 

ment. Is that correct? 

A I would have -- I would say yes, and then I 

would have to -- 

Q You can explain that. 

A -- qualify it. Oh, no, that is correct, 

certainly, yes. 

Q NOW, did you feel at that time, did you, as you 

1 
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feel now, that that was inconsistent with 

their trying to hide something? 

MR. DYMOND: 

I object, Your Honor, 'that calls for a 

conclusion and opinion of this 

witness. 

THE COURT: 

. - Would you rephrase your question. 

BY MR. ALCOCK: . . 

Q Did Mr. Sciambra in- directing or assisting you 

in getting in touch with Perry Russo appeal- 

to be hiding anything from you? 

MR. DYMOND: 
\ 

Objection, it calls for a conclusion and 

opinion, Your Honor, ' 

THE COURT: 

MR. ALCOCK: 

Well, I will go on to something else, 

Your Honor. 

BY MR. ALCOCK: 

Q Now, during the course of your -- How long was 

your interview with Perry Russo, sir? 

A Repeat that, please. 

Q How long was your interview with Perry Russo? 
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A 

Q 

A 

Q 

A. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Oh, between two and three hours. 

Two and three hours? 

Yes. 

Did you discuss the content of the memorandum 

the entire time? 

No, sir. 

When did you start discussing. the content of 

the memorandum? 

Near thc.e.nd bf the interview. 

Was there any particular reason since‘you were 

so concerned about this memorandum that yol 

did not discuss it at the outset of the 

interview? 

Oh, he wanted to tell me the whole background 

on the thing. 

But you did not? 

I also asked him about other statements that he 

had made and other interviews that he had 

given prior to Mr. Sciambra's arrival up 

there. 

Would not you say, Mr. Phelan, that your 

principal. concern on that occasion was 

the so-called Sciambra memorandum? 

Yes. 

And yet it's your testimony now that you did 
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not approach the subject until just. 

3 

4 

before leaving. IS that correct? 

A No, I left, I left after he finally read it. 

Q 1. don't understand your answer. 

- 5 

. 6 

7 

.A He wanted.to talk to me. He talked to me at 

: ” 8 

9 

great length and there were some other 

people there. j 

Q . He did not call you,.,did he? . c 

A No, sir; 

10 

11 

12 

Q The arrangements were made for you to see him, 

weren't they? 

A Yes. 

.c... 13 

14 

Q About this memorandum, weren't they? 

A Yes. 

IS 

16 

Q What was your reason for not bringing upthis 

memorandum that you felt so critical until 

17 the latter part of the conversation or jus 

18 before you left? 

19 A I told you he wanted to talk to me. He is a 

10 very talkative boy, axd he felt that he 

21 was sort of the center of a lot of atten- 

tion and he kept telling me the background 

23 his own background and so on. When he 

24 

7s 

_ _. 

got through talking, and there were other 

people there, and some general conversatio 
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10 

11 

12 

L 13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

and when he got through talking, he knew 

I came upthere to discuss this, I said, 

"Here is the memorandum," and I gave it 

to him. 

Q Was there a lot of confusion, would you say, 

there? 

A No, sir. 

Q-. _ Were there m&y people in and out? 

A- There were -- Perhaps besides Mr. Herron, . . 

four or,five people. 

Q And what had you brought Mr. Herron along for? 

A As a witness. 

Q Did you give -Mr. Herron an opportunity to read 

. the memorandum before you questioned 

Perry Russo about it.? . 

A I believe he did. 

Q You are not sure? 

A I am not certain. I knew -- He knew the main 

point in the memorandum, and that was the 

lack of any incriminating matter regarding 

Mr. - Shaw, he knew that this was the thing 

that I was concerned about, but whether 

he read the entire memorandum I can't say. 

Q Now, you say that you gave the memorandum to 

Mr. Russo and he read it word by word. Is 
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2 

-3 

4 

. . . 5 

- ___- __ 
- 6 

--.. 7 

8 .-. 

that your testimony? 

.That is.correct. 

How long did-it take him to read it? 
. . ._ 

Oh,- quite. a-while, --he sat on the recliner and 

- he went-through it and he would'stop grid -. 

.make a comment on a portion of it, and he 
I. _ 

- -_ made his corrections..-.it took him quite 

a while. . 
_ - -cr.- .Z'. . . : ; 

How many.co&entL.did..he make? _. : . 
. 

He corrected four.statemehts and then made one, 

he made a comment on another section of‘ * 

the memorandum where it said he had' seen 

. Shaw twice; an3 then.he responded to my 

final question -- I, 
- 

In other words, it took him a long time to.Fake 
- 

A 

Q 

A 

- .- 

.'i 

Q 
_- 

A 

Q 

A 

Q 

F 

- ;. 

- - .- 
10 

*! 
: 
. . 

.;:. 
11 

I’ 

: 2 . 13 

.i 

.; 

.- 
. . 

'i 

4: 
.I- 

.,' 
s. 

I 
; 

t: 

t 

- 44 

15 

his-four corrections and one 16 

17 that your testimony? 

18 :....: 

) 'dum . t sir. 

You said you discussed it, did yoc discuss 

._ at the time he was reading it? 

I .  
:  . : : . . ,<. 

. :  

19 

20 ; -  
-- L 

21 

-No, we were not discussing, I 
we were not discuss; 

I 
. ing the memorandum,, I mean, he made the 

comment to me, he sat there and read it 

and made the comments on the four 

23 

24 

IS 

-. . _-_. 

. . 
:.:.;,:. 
: -, 

I.. :. 

: : 
! .:;:: 

.. 
, 
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.I corrections that-he wished to make. 

2 The twice should have been three times, is that 

3 

4 

.~ . . your-testimony? 

Yes,.and then his response to my final ques- 

5 

6 

7 I. 

8 ‘2 . 

9 

_ - tion, 1 asked him. only'one question. 

9ne question the entire day? 

Only one question about the entire memorandum. 

One q$estion about. this -memorandum that you ; 

10 

,-. .. : ; _ felt-so_ rritica~~-3r-that what.your . 

- testimony is? 

11 Yes. 

12 

13 

14 

When was the question posed? .' 

Right-at the end when,he finished reading it. 

As a matter-.o~f -fact, -weren't:yo'u going out the 

IS 

16 

Q 

A 

-Q 

-.A. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

door? i 

No, sir. 

HOW long before you left ~2s it before yo.2 pose! 

*this question? I 

Oh, probably five or ten nizl*+es, merely a NL 

general conversation. . . 

Five or ten minutes.-- Is that-correct? 

Yes. I 
i 

Now, did you consider this question a very 

essential part of what you were up there 

for? 

t 

: 

.:..:,. 

i 
i 

: 

/.~. 

% 

1 . . 

i . 

: . . :. : _. 

: 
, ..- : 
. . : . . . 
2 ::; .- -: 

,:_. 
. . 

0 ._ 
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‘2 

.-- 3 

4 

5 -. 

6 

7 

-- -8 

___ 0. 9 

10 

11 

12 

13 

14. 
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16 

17 

13 

19 

20 

11 
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23 
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A Yes. 

.Q And you waited that long to pose the question? 

A-. I could.nat..pose it. until he read the memoran- 

-dum. 

Q.-z But--you gave itto him toward-the end of.your 

-interview? ~ 
: 

A Yes. I. ;. ; I - 

.Q Isn't-it a fact, -Mr, Phelan-; that Perry Russo. 
. . 

- . . -*- -. _ -never denied-telfitiq yon.:that. in -fact he 

did. tell Mr. Sciambra about this party 

or meeting or-conspiratorial meeting? 

A His whole comment was what I testified to. 

Q Well, telJ me what that is again. - - 

:A tie said when-he hitthat line, when' he hit the. 

- li-ne. that, I. unde-rlined,...he said "I should- 

have said thre.e times, and I am usually 

pretty.careful about what I say," and he 

* 
.started to shrug and he said, "But-mayt?.' 

.' 
I said only twice," and then went on 

reading the rest of the.memorandum. 

.Q ..I see. Now, what was the question that you 

asked him, is that the question? 

A Oh, no, no. 

Q Go on with the question. What was the question 

A When he finished? 
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: 

10 

II 

12 

13 

14 

15 

16 memorandum, I asked him the critical 

17 question , .and I had my answer. 

Y:.:: 
:._ :. 

:::.:.+ 
.: 

18 

19 

20 

21 

2 .--. 

__. ‘3 

24 

2s : question highly important and critical? 

- -- 

Q Right. 

A --And I said "Other than the corrections that you 

._ ... _ -: -: .have made,- is the memorandum--accurate," -- 
-_. - 

.*and-he said-'Yes," and I said "And you 

- -first-told &cut the assassination plot - --. 

.- _ when, P'Krry, p and he said "After I went 

-. _ - '._ _ -. _- down to New Orleans,". - :. - T-. 

.Q .-. Now, did you ask him to.--eexplBfn when -he co=--- 

- - .-- Y . -- -recteh-.the:.twiceito'three-times;did you . . 
. - 

. . -.- 'ask-him to explain that? 

A 
. . 

No. 
_ 

Q You didn't ask him any questions? 

A No. 

.Q You weren't interested? --' 
. 

A .When I got there,. when he finished reading -t>e 

Q And you had your answer. 

A de-s. 

Q . Now, when did you start writing this article 

- for the Saturday Evening Post? 

A About two or three days ifter I had the toter- 

view with Mr, R*JSSO. 

Q Did you consider his statement to your last 

1 

‘I .  .  

.  .  .  

T .  .  
.Z.’ 

.  

_. 
. . . 

. . 

‘! 
CJ 

S’ 

__: 
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3 .- a. critical that-in effei=t he said that 
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12 

: . 13 

i. . . . . ..__.- 
: _: 

::: :. 

..;.:.::: ._ 

14 

17 

18 

19 
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A Simply confirmed what was :in the memorandum. 

Q Did you consider it highly important and 

Sciambra was a liar?- 

A. I .don't understand the question. 

Q In other words, F!!.- Sciambra assured you before 

_ : . . . you left while. he was making.arrangexents 

.- '- for You to-see Mr. Russo that ~r.-~Russo - . --. _ 

. ; - .i- -had:-in fact 'told .hfm:about the- party. or 

.the -gathering where the plot was.hatcked. 

.Is-that correct? 

A Yes. 

Q All right. Now, you say Russo said that t:12 

. . 
.- ,first time he mentioned anything akokt .it 

was in New Orleans. IS that correct? 

A Yes. 

Q Now, my.question is did you not think that this 

' was in effect saying that Mr. Scia5ra 

! was a liar if he said otherwise? 

A Yes. 

Q All right. NOW, hew many words was your 

article, do you recall? 

A Oh, probably around 6,000. 

Q Would say that is an article critical of the 

investigation? 

. .._ : : 

.i 

. . 
I.. 

c . 
7 ;. 
x i 

.  _ 
.  .  
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:  
a: 

;  .  

. :  
:  :  
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‘2 Q - .Now,< do -you have mentioned inthat article 

3 

4 _. 

s liar? 

6 A No. 

__ 

: 1: 

., 1. 

:.-.-: . . :..:. 

25 

. . - - . - _ .- 

. . ‘1.: 
. ‘t..:.. 

. . . . . .._- 
:‘-.~.‘:..y..‘y.y 

z . . : ._ . 
. . ‘:‘..--~C3-.;Z<.~~~. 

~_., . _ . .- . .-...-- . _,._ _ f 
. . .: . . . . _ :. ; 

._ 

A I certainly do. 

* -anywhere- where.Russo. in effect-called 

_ -- Hr.- Garrison a liar and Mr. Sciambra a 

:Q.- --You don't mention that in your article? 

-A --. : 
-_ - 

That Russo called him a liar?-= 
. 

'Q - .'Zn eff e&t: *y&king the-statement t&&t the fj . 

time.- that he-mentioned anything about t1 

plot was in New Orleans. 

MR. DYMOND: 

__a -.-. --.We object.to--that, asking this witness.1 

. pass upon and interpret ati article. --I 

_ _  ̂ -. If the State-wants to introduce it, 

the article speaks for itself. 

MR. ALCOCK:. 

I , . 'We are-not-introducing the article; Your 

.Honor. 

TEE COURT: 

I overrule the objection. I thir,X it is 

.legitimate cross-examination. 

BY MR. ALCOCK: 

Q Is there any reference in your article to 

Mr. Russo saying that he did not say that 

‘3 



_., .- -_ :-_ 

KtYKUUL;LtlJ AL If& hAi N&AL MuxlrC.3 

_. “..:,I 
_. .-..I,. 

-y?--ax.. -. - 

1 

1 

3 

. 4 

5 

6 

8 

10 

Ii 

1’ 
- - 

I3 

14 

15 

15 

:- 
z: 
. . .:. :‘ ._ 

. . 

..:..: : 

iT 

iS 

13 

25 

:::..:;. _... . . _-. 

, 

he did not tell Mr. Sciambra in Baton 

Rouge anything-about the meeting with 

Leon Oswald, the Defendant, and David 

Ferrie? 

A No, sir, there is not. 

Q - There is not.in your article'anything abbnt 
r .  .  - --- :  

that? * 
._ 

__ 
. . . -_ 

v. _- _- 
A’ .: 

- 
There is not.. . 

Q’ d- 
._ - 

. well, can you explain that for.‘us? 

A my, certainly. It merely confirms what I 

learned from Mr. Sciambra's memorandum', 

and I made the statement in the article 

that Pe&y Russo had told two different 
_ 

st'ories- and this information confirmed it, 

and I said it in small words iz the 

article. 

Q And you did not put in your article that Perry. 

/ Russo confirmed that when you witnt'to him' 

in Baton Rouge? 

A I did not. 

Q And that is your explanation? 

A Oh, you want an explanation? 

h I want an explanation as to why you did not put 

that critical thing in your article since 

your finding fault with Mr. Sciambra's 

t 
, : : :_ 

;. 
. 

I 

‘ ..- . . . . - 
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: _.’ 

.. 1: ._-_ __-. .:- -. 
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._ 
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5 _ 
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..I:.::. 
_. : ;. . . 

.I 
:_ -.:- 
qr.::. 

II 

.,f..-- _ 9 

_ 10 .: and tie-article ranrmuch longer than the 

11 space given for;it,.it had to be cut, it 

12 

. .-_- -- 13 

l-1 

was ,"ut.in the Post, and there was a 

. . - matter that I had evid,ence of the statenen 

. . : . that I made in the.article' dnd I kept this 

15 in reserve in .case the article should be" 

16 challenged or‘if we were tobe sued, which 

17 

18 

19 

20 

21 

we were not. 

Q Yfu kept I&hat in reserve? 

A The statement that Mr. Russo made in Baton 

Rouse, 

Q And you rele sated this-most important memorand!c 
, 

to a small portion of your grticle, 'IS 

that your testimony? 

A NO, sir. 

Q That is what you just testifie.d to, was it not: 

23 

:. 
: :*:: 
-. -..i’ 

- - _. . . 

. 

memorandum, 

A Because the information that Mr. RUSSO gave me 

. . . - - confirmed-the-accuracy of what I printed. 

. Now.- I-talked to many people, I covered 

.- - the.=hole range of the investigation, ther 

. . - was only a small portion of this devoted 

.i' . : _. to the Sciambra memorandnm,:dnd it was - 

. - ;.- - - simply an editorial judgment, We had con- 
. 

-. . . -: :. _ : f&fmed.the-trnth. of-what IIwas printing, 

: 

I 

.=: 
-- . . 
: !. 
I 
z 
. 
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< 
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16 

. . 18 

19 
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A 1 'stimad the -- to cove? the entire inves- 
- . . - . . . . . . . ..A 

tigation in 6,000 -- this article is 
-.- 
- _ 

-the whole investigation, sir, and 

-.e--. :-'A "'- -sckground on it,-my conv&sations -- 
-.- ._- 

Garrison, 
.e- 

and the background on 
a-- -  

. ‘-L.- 

- . - - -  eole assassinaticn story, and I had 
= 

..---- --- 
-__ fi +ell quite a long story in 3,000 words, 

:-TL- 8. 
'not!,F,article about the Sciambra 

-. . 
.-- . - 

2 ..- -+emnrandum. . . - - . . . 
- . . 

0 But this is a critical article of the investi- 
. . . b :. . 

gation. 1,s that not your testimony? 
9.: 

A Indeed it is. ' 
r  

Q  I see. And don't you, did you not deem this 

an extremely important and critical p'iece 

of evidence for your article? . . 

A No, sir, it simply confirmed the statements‘ 
- _-. - -~--- -..---. --- 

that I made there. 
. . -. 

Q Oh ,' I see. You-had a time and space problem.' , 

Is that ess'entially it? 

A .No, that 'is not es;6ntially it. 

- . 
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1 Q Did you not tell Mark Lane that you had a 

2 s.pace problem? 

3 A I don't what.1 told Mark Lane. 

4 

5 

Q Would you deny it? 

A --Do I deny what? _ . 

6 Q That you made:-the statement--to Mr. Lane that 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

IS 

19 

'0 

21 

22 

23 

24 

25 

-. -- . . -: - - _ you had a space problem,zthat is why you 

. 
- 1 

:A 

. . 

Q 

-- 
-r- left that-critical piece-of evidence put. 

-.:I maderthat statement to-you, sir. ,.* _ . 
- . 

Well--- 

We had to cut the article. 

So you had a space problem. 

Yes. 

Now, Mr. Phelan, when you next-saw Perry Russo, 

- . . that would-be. in-May, I think 04 ??5SI,.for 

whom were you working? 

A :For National Broadcasting Ccmpany. 

Q H~,w long had you been working for the Nkttio 

A 

Q 

Broadcasting Company? 

How long had I been? 

Yes. 

.A 

Q 

I was hired for a specific White Paper docu- 1 

mentary that they were doing on the 

Garrison investigation. . 

Who hired -- Go&ead, I am sorry. 

-7 
-& 
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-7 

a 

b 

10 

11 

11 

.!3 

I 14 

. 15 

16 

17 

1s 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

2s 

I- 

1 A I worked five weeks; 

2 

3 

Q 

A 

4 Q 

5 A 

You worked five weeks on that paper? 

Yes. 

On-the Whit& Paper? 

Yes. 

.Q. 

.A. - 

'0 _ 

And who hired you for that? 

.The producer. 

.Did you work with Walter Sheridan during the 
. . 

.P -?---.Co~se Df that? - .._ _ 

A 

Q . 

A -: 

Q _. 

A 

Q 

He..was .work.ing on' -- He was' 2 part of the 

- White Paper team and he was working on " 

-the same story, yes. 

And what was the-purpose of this Wlnite Paper? 

.It was a..report.on the Gesr'ison investigati.on,' 

A report on-it or to wreck it? :. 

To report on it. 

Whe2 you .came to New Orleaxs and you were 

employed by NBC. 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

The second time, yes. 

Now, where did you stay x:^.en you came down I ( 
I , . 

here? 

At the Maison deVi1l.e. 

Did you come down here with anyone? 

.No, I came alone. 

And what-was your assigrxzent in New 0rlear.s WhCi 

. - 

Is that correct?. 
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15 

you came down here? 

A -TO explore the discrepancies in Mr. Russo's 

-. - ._ story, 

Q Towhat? 

A _ To explore.& discrepancies-in Mr. Russo's 

story. : . - _ 

-'P -. .~ eadn't you already done that in Baton-Rouse? 
. 

A 7Yes. - - 

.Q : Sn: other-words,sfon.s_till-~ad.that- ia-reservs; 
. - 

-that -- 

A No. 

-0 - Had that been printed by that time? 

A - I did not understand the question.. 

Q -_ I said did you still have th.at little piece.cf 

. . .evidence in reserve at this time? - .: 

A Well, it still existed. 

Q Now, did you work with anybody in this particu- 

lar area; that is, exploring t.he .staterr:er.tr 

i .of Perry Russo? 

A I did not .understand that question. 

Q-m .Did you-work with anyone down here besides _ 

Mr : Freed, did he come down'here with ycu? 

A Ei,e was here. 

Q Did you work with anyone? 
. 

A Mr. Freed and Mr. Sheridan. 

79 
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Q DO you know where they were staying at the 

time? 

A I think they were staying at the'Maison devillc 

_ --- excuse me, Mr. Freed was'staying at the 

Maison deville, Mr. Sheridan was staying, 

* I believe, at the Bourbon Orleans. 

Qe -Now,, just what was your purpose, in talking 
. . 

with Perry Russo? 

A.. .First -of all, he invited. me to come down here 
- . 

:and he invited me to come here before I 

was employed by NBC. He said that -- I 

called him from New York after the 

article came out -- 

Q _ You called him? 

A -. I called Mr. Russo, I,called him at the sugges- 

tion of Mr. Matt Herron and Mr. Matt 

Herron had received a call from Perry Russ 

and he said "If Phelan is ever around 

here, I would like to see him," and he 

asked me if I would, he-asked -- related 

the message through Mr. Herron for me to 

call him, so I called Mr. Russo, he told 

me that he thought it was a pretty good 

article I had written in the Post and he 

said he could not understand what all of 

:i 
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the hullaballoo was about, and if I was 

ever down here to be sure and give him a 

; ring- and come-and see him. 

Q Did you remind -him at the time that you had 

the statement-from him in Reserve? 

A I did not need to remind him,- he knew it. 

Q Had you heard of anyone by the name of-Guy 

Bannister -at -that time? 
_ _ 

A I;-heard about-him later.' . . 

Q From whom did you hear about him? 

A. From Mr. Freed and Mr. Sheridan. 

Q And where was that? 

A Sir? 

Q Where was that that you heard about it? 

A Down here. 

Q Was that on the same-occasion? 

A Yes. 

Q In connection with this White Paper? 

A Yes. 

Q Had you ever heard of the name of James .- 

Llewellyn before that time? 

A No, sir. 

Q When did you hear of the name of 

James Llewcllyn? 

A Wh.en wewere down here working on the White Paper. 
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Q 

A 

Q 

A 

Q- 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Did you have a picture of either one or both of 

these men? 

No, sir. 

You did not have a picture. of them? 

No, sir. 

Rid you ever see a picture of either one or 

both of these men?. --la. _ 

I saw one of -- one or two of Mr. Bannister, 

.,I .rbut-I don't believe 1. saw any of 

M.r.:~lewellyn, I might have. . 

Did you show-any pictures to Perry Russo during 

any of your interviews with him? 

No, sir. 

None whatsoever? - . 

No. 

E 

Did you mention the name of Guy Bannister 
i 

durizq 

any of your interviews with him? 

Yes. 

For what purpose? 

I told him that there was some speculation tha 

perhaps the man.that he had identified as 

Mr. Clay Shaw had actually been 

Mr. Bannister. 

And where did you hear this speculation? 

From Mr. Sheridan, and Mr. Freed. 
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A 

Q 

A 

Q - 

. . 

And do you know where they got it from? 

No. 

In-other words, you suggested to this State 

-_ witness that he was wrong and it might 

: have been Mr. Bannister? 

- 
Mr. Alcock -- 

Answer the question'and'then you can explain 

it. 

----.(Wh&reupon; the question w&s read 

by The Reporter.) 

THE WITNESS: 

I would answer yes with a qualification. 

BY MR. ALCOCK: 

Q 

A 

Go ahead. 

From the first time that I falksd to Perry 

Russo unt il the day that I left, I re- 

peatedly told him over and -o-:er and over 

again that if his story t:?at he had tcld 

at the prelininary hearing was true, that 

he should get up on the stand and tell it 

exactly the same way, and I never once 

suggested to Mr. Russo that:- change his 

story. We discussed it, he was uncertai 

about himself, he was loo'l%i;?g for other 

explanations, he was not certain of his 
. . 
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identification of Mr. Shaw, and he was a 

boy who was tortured and in real agony. 

Q ' So why did YOU suggest GUY Bannister? 

A Because of his similarity to Mr. Shaw. 

Q. Yoy.think there is a similarity? Have-you ever 

see Guy Bannister? 

A No, sir. 

Q . NOW, did you ever mention the name of James 

---Llewellyn to Mr. Perry Russo? -- 

A No. 

Q Did you ever tell Perry Russo that you would 

get him a lawyer in New York or a group of 

lawyers in New York? 

A I told him that a lawyer would.be provided for 

him,. not that I-would get him one. 

Q Provided for him? 

A Yes. 

Q For wha't? 

A When Mr. Russo, when I first talked to Mr. Russ 

from New York, one of the first things he 

stated to me was "everybody down here thin 

that I ought to have a lawyer," he said 

"what do you advise" and I said that “I 

have only one piece of advice for you, 

Perry, that is to tell the flat out truth. 
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NTW, when we came down here he raised the 

issue of a lawyer again, he thought he 

was in trouble, and he said he could not 

afford a lawyer. 

Q And-you would provide him with a lawyer? 

A Not I would provide him, I will explain this Y- 

Q -NBC provide him? . 

.A : I don't know that, sir. . = 

‘Q 1 Well, vho are -you-talking about..? 

A I relayed the..information that Mr. Russo was 

.' interested in getting a lawyer to 

xr . Freed, and Mr. Sheridan told me after 

,- Russo raised this and said he did not haTIe 

enough money for a lawyer, he said that 

there was a well-.known lawyer who would 

take his case without a fee, and this was 

what I was referring to when I spoke to 

&xi. Russo, Now, when I told him this I 

said, "Perry, you're going to have to do 

it yourself," I obtained the phone number 

0 f. the lawyer, I said, ."I can call the‘ 

lawyer and I will tell him my name and I 

will say this is Mr. Russo and I will hand 

the phone to you and you will have to ask 

for his help." 
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Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

What particular case had you suggested he need 

a lawyer for? 

Sir? 

What particular case had you suggested that he 

needed a lawyer for? 

I did not suggest that he needed a lawyer, he 

told me that he thought he needed one; 

Now, did you have occasion at any time you were 

. -talking.to Perry.Russo at this time for 

NBC to have any conferences with the De- 

fense Counsel in this case? 

Yes. 

How often3 

Once. 

Well where did this take place? 

Mr. Wegmann's office. 

Who was present? 

Mr. shaw . 

Who else? 

Mr. Edward Wegmann, Mr. Dymond. 

When was this, do you recall that? 

It was bet-.-Teen one and three days after I 

came down here, it was the day after my 

initial conversation with Perry Russo when 

he said he wanted to see Mr. Shaw to check 

86 
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A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

on his identification of him. 

Did you have any-other meetings with them? 

With whom? 

With Defense Counsel. 

NO. 

Any telephone conversations with them? 
: 

Not to my recollection. _ . : 

Now, do you r'ecall Perry Russo telling you 

i anything.about -he Hinted to be 1,000 per- 
_ . 

cent sure other than 100 percent, do you 

recall anything like that? 

Absolutely not, never once. 

You don't recall that at all? 

I do not. 

How many times did you mention your ability to 

get Perry Russo a lawyer to him? 

Oh, we discussed it four or five times. I 
$ 

1 ; ! 
Four or five. Do you feel that is the most? 1 ;1 

' u UJ 
_ w 

He kept bringing the subject up. 
!' -- 

Did you tell Perry Russo that if the Defendant 

were not convicted, he wculd be a patsy? 

Sir? 

Did you tell Perry Russo that if the Defendant 

were not convicted, he wculd be a patsy? 

Yes. 
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Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

- -se 

YOU dida him that? 
-?. 

-_- -._ 
Yes -he-is the man that made-the accusation - 

--ag&.ns-t Mr. Shaw, and if Mr. Shaw was 
.P, e- .- -., 

awed -- this whole case rests on -- 
.-_ a- 

‘. -a. 
-. :. :.:.Jerry=Rus so . 

_ ‘TZXLI 

And t= Garrison would turn on him in the 
._d_ 

-w-the Defendant was acquitted? 
-_T-zz?_ - - . _ _ 

Yes,*-n ex&sniition. ..- --_. _ -. *. ',. 

Mr'-;--(;arrisBn told me in Las Vegas 10 or 12 
c 

days before the hearing that he was goinq 

+ .r to get Dean'Andrews, he did not -- he did 

not use the name, he said I'm going to get 

a lawyer who is a good friend of mine, an? 

I am going to wreck him, and immediately 

after the 'Preliminary Mr. Andrews was 

;Irres.ted.,a.nd I told Perry Russo that -- ._ _. _ _ -.- 

Mr. Garrison had's way of busting on any- 

body who didn't go along with his theories 

Q I see. And Dean Andrews was also indicted and 

convicted by a Jury. Is that correct? 

MR. DYI;OND: . : 

. 
. . 

i. 

AZ-.. 
k-y '-wounsel well knows that conviction is on 
c- w -5--. . 
gy .A. 

Z"i _ appeal at this time and that cannot 
=- 

:<z .-- -.. _ -1 -L"- -' be properly brought out as long as a 
-.- 

_- - . . .._._.. ;-___ 
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.2 THE COURT: 

3 . ..The subject matter was opened by 

4 ~- - -Mr. Andrews himself and he stated to 

5 . . - - the Jury he was convicted, and, as 

_. 6 

-7 

8 

I say, we are all aware of the fact 

. that he is appealing that conviction. 

Mr. Alcock's~question to Mr. Phe-lan-, 

. .C.S.. . - 9 . - 

10 

is.it not-a-fact that.. a-Jury con- 

victed Mr:Andrews, not Mr. Garrison. 

11 

12 

13 

MR,-DYMOLD: 

I will ask that the question be read back. 

(Whereupon; the question was read 

II by the Reporter.) 

15 THE WITNESS: 

16 I have no first- Ihand knowledge cf 

17 

19 

19 

2C 

21 

2: 

2: 

2. 

2 

that. 
. - 

BY MR. ALCOCK: 

Q After your article appeared, do you recall 

Mr. Sciambra inviting you down to Yew 

Orleans? 

A Nc. 

Q YOU don't recall that? 

A No, someone told me he got up on television and 

said something about my coming down here 
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before the Grand Jury, but I received no 

communications from the Grand Jury. from 

Mr. Sciambra, from Mr. Garrison's office, 

although they all knew my business address 

in New York and my home address in 

-California. When I came down here for 

NBC Mr. Sciambra had made this statement, 

the first thing I did was to let 

Mr. 'Garrison know I was in. town. I Was 

advised by Mr. -- by my lawyers not to 

come down here because of Mr. Garrison's 

ruthlessness with people who criticized 

him, but I camanyxay, and the first thing 

I did was to go to Larry Lamarca at the 

Gunga Den, a long-time personal friend of 

Mr. Garrison's, I said, "Tell Big Jim I 

am in town," and I went to 'Pershing 

Gervais at the Fonrainebleu and I said 

"Tell Big Jim I am in town and I am not 

hiding from anybody." 

Did you interview anybcdy when you were down 

lere for this NBC White Paper? 

One or two other people. 

Can you recall their names? 

I talked to Layton Martens, I talked to a 

‘. 
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,’ 

Q 

A 

.Q 
i 

A 

.. 

Marilyn -- I think it is Marcus0 (1); she ‘1 

was identified to me as 5he former wife 

of Gordon Ncvell. 

Anyone else? 
. 

Not that I recall right now. Mr. Alcock, fur- 

ther on the matter of Mr, Sciambra invitin 

me to come dcwn here where I would be in 

reach of the Grand'Jury, fir. Russo 

informed me, I.think it wzs the second 

time that I saw him, that he .had tcld 

Mr. Sciambra that I was ix town, 'and 

Mr. Russo also told me that he knew my 

hotel and no one cane arcund. 

Did you know, as a matter of fact, that during 

the conversa" --ons with Perry Russo that 

you were bei?; led on? 

Absolutely not. .' 

MR. ALCOCK: 

NC furfher questions. ' 
; 

MR. DYMOND: ‘i 
'.. 

No further questions. 

THE COURT: 

You may step down. 

MR. DYMOND: 

You may step down, sir, t'i--at's all. 
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THE COURT: 

Do you have any need for Mr. Phelan under 

the obligations of his subpoena? 

MR. DYMOND : 

No. sir. 

THE COURT: 

_ 
_ . . You are released from the obligations of 

the subpoena, sir.'- 

\ \ \ \ 
\ \ \ \ \ 

\ \ \ \ \ 
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